
Medlem af Folketinget Jacob Jensen (V) har den 13. december 2011 stillet 
følgende spørgsmål nr. S 1326 til økonomi- og indenrigsministeren, som her-
med besvares.

Spørgsmål S 1326:
“Kan ministeren uddybe, hvad der afgjorde, at regeringen alligevel ikke vil give 
kommunerne mulighed for at sælge tilkøbsydelser?”

Svar:
Jeg vil gerne slå fast, at der er tale om en korrekturfejl. Det er ikke regeringens 
politik, at kommunerne skal have mulighed for at tilbyde tilkøbsydelser.

Det er vigtigt med en stærk og effektiv offentlig sektor, ikke mindst i lyset af de 
stramme økonomiske rammer. 

Regeringen lægger derfor op til en modernisering af den offentlige sektor med 
større handlerum til kommunerne. Men kommunerne er ikke virksomheder, 
som skal sælge serviceydelser for at nå en bundlinje.

Det kan tilføjes, at regeringen ikke har taget stilling til, hvorvidt der i frikommu-
neforsøget kan laves forsøg med tilkøb inden for nærmere fastsatte rammer. 

Med venlig hilsen

Margrethe Vestager
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